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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Magyar vagy külföldi marhahúst exportál a tárca a Magyar Nemzeti Keresked őház
Zrt.-én keresztül? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormányzati propagandával ellentétben a hazai húsmarha ágazat komoly kapacitá s

és eredetigazolási problémákkal rendelkezik . Több konkrét ügy is napvilágot látott az elmúl t

hónapokban, melyek rávilágítottak arra, hogy az ENAR-rendszer létezése ellenére, a z

illetékes hatóságok nem képesek igazolni egy-egy exportált marhahús szállítmányun k

eredetét . Vagy csak az újságírói megkeresésekre nem akarták azt a választ adni, hogy a hú s

nem magyarországi eredetű? Legalábbis ez derül ki abból a levelezésb ő l, melyet a Magyar

Nemzet újságírója folytatott le a különböz ő hatóságokkal a gyöngyösi Tendon Kft . kínai

húsmarha exportjával kapcsolatban, melyet a MNKH-n keresztül értékesítettek . Ezzel a

konkrét üggyel kapcsolatban egyébként még a NAIH elnöke is vizsgálatot indított, melyne k

végén megerősítette a hatóságok (NÉBIH, Heves Megyei Kormányhivatal, FM) korábbi –

felháborító – állásfoglalásait, miszerint az adatok nem min ősülnek nyilvánosnak! Jogosan

merül fel a kérdés Miniszter Úr, miért nem?

Egy másik igen komoly problémája az ágazatnak, – melyre az export piacok szempontjábó l

nagyon oda kellene figyelni – hogy kapacitás hiányban szenved. A magyar marhahúsra magas



az igény, fő leg Ázsiából, melyet azonban kielégíteni már nem képes a hazai ágazat . Ezért

kénytelenek Dél-Amerikából importálni. Jelen állás szerint tehát van egy piacképes ,

exporterős ágazatunk, amit nem tudunk kihasználni .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy milyen hosszú táv ú

stratégiával rendelkeznek a magyar húsmarha exportját illet ően? Hogyan kívánjá k

növelni a tenyésztés és feldolgozás kapacitását? Az említett esetben honnan származta k

a szarvasmarhák?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . szeptember 5 .
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